

**OBRAČUN POREZA NA DOHODAK I DOPRINOSA PO VAŽEĆIM PROPISIMA U FBIH
(STOPE, OSNOVICE, LIČNI ODBICI, NAJNIŽA SATNICA I OSNOVICA ZA OBRAČUN
DOPRINOSA, RAČUNI BUDŽETA I VANBUDŽETSKIH FONDOVA U FBIH)**

STOPA POREZA NA DOHODAK		
Stopom od 10% poreza na dohodak oporezuju se prihodi od: nesamostalne i samostalne djelatnosti, imovine i imovinskih prava i ulaganja		
STOPE DOPRINOSA		
Stope doprinosa za obračun kod nesamostalnog rada - iz bruto plaće	Stope doprinosa za samostalne poduzetnike	
17,0% za PIO 12,5% za doprinos ZO <u>1,5% za doprinos od nezaposlenosti</u> 31,0% ukupne stope doprinosa iz bruto plaće	19,5% za PIO 14,5% za doprinos ZO <u>2,0% za doprinos od nezaposlenosti</u> 36,0% ukupne stope doprinosa na osnovicu za obračun	
Na teret poslodavca - na bruto plaću	Osnovica za obračun doprinosa samostalnih djelatnosti u 2026. godini	
2,5% za PIO 2,0% za doprinos ZO <u>0,5% za doprinos od nezaposlenosti</u> 5% ukupne stope doprinosa iz bruto plaće Dodatni doprinos za PIO: 2,00% za zaposlenika raspoređenog na radno mjesto na kojem se 12 mjesečni rad računa kao 14 mjeseci staža, 3,00% za zaposlenika raspoređenog na radno mjesto na kojem se 12 mjesečni rad računa kao 15 mjesečni staž, 6,00% za zaposlenika raspoređenog na radno mjesto na kojem se 12 mjesečni rad računa kao preko 15 mjesečni staž Doprinosi iz i na bruto plaću se plaćaju na dan isplate plaća, a najkasnije posljednjeg dana narednog mjeseca	Obveznici	Mjesečna osnovica
	Samostalna djelatnost slobodnog zanimanja	2.710,00 KM
	Samostalna djelatnost obrta i srodne djelatnosti	1.602,00 KM
	Djelatnost poljoprivrede i šumarstva, koja porez na dohodak utvrđuje na osnovu poslovnih knjiga	715,00 KM
	Samostalna djelatnost trgovca pojedinca	715,00 KM
Napomena: Od 01.01.2014. godine uplata doprinosa za ZO iz i na platu se vrši na dva uplatna računa: 10,2% od ukupno obračunatog iznosa plaća se u korist Zavoda ZO i reosiguranje FBIH 89,8% od ukupno obračunatog iznosa plaća se u korist Zavoda ZO kantona		

OSNOVICE ZA POSEBNE OBVEZNIKE:		PAUŠALCI	
• Zaposlenike kod nerezidenata FBIH, kod humanitarnih organizacija nerezidenata FBIH, zaposlenici u inozemstvu, minimalan iznos 2.464,00 KM (plaćeni doprinosi do 10-tog u mjesecu za protekli mjesec). • Zaposlenike upućene na rad ili stručno usavršavanje u inozemstvu od strane rezidenta FBIH, minimalan iznos 2.464,00 KM (plaćanje posebnog doprinosa za ZO - Odluka Vlade, i plaćanje doprinosa istovremeno sa isplatom plaće)	Samostalna djelatnost obrta ili samostalna djelatnost slobodnog zanimanja koja porez na dohodak plaća paušalno	1.355,00 KM	
	Nisko akumulacijske djelatnosti tradicionalnih esnafskih zanata, ukoliko se obavlja samostalna djelatnost obrta u skladu sa propisima o porezu na dohodak, i dohodak po tom osnovu plaća paušalno	616,00 KM	
	Samostalna djelatnost poljoprivrede i šumarstva, ukoliko porez na dohodak plaća paušalno	616,00 KM	
	Samostalna djelatnost taksi prevoza, koji plaćaju paušalno	616,00 KM	
	Samostalna djelatnost trgovca pojedinca, koji plaćaju paušalno	715,00 KM	
OSNOVICA ZA NISKOAKUMULATIVNE DJELATNOSTI: Za obveznike doprinosa iz člana 6., tačka 10. Zakona o doprinosima (tekstilna, kožarska, industrija obuće, rudnici uglja i niskoakumulativne djelatnosti tradicionalnih esnafskih zanata), mjesečna osnovica za obračun doprinosa			739,00 KM
NAPOMENA: Samostalni poduzetnici mogu izabrati i višu osnovicu uvećanu za 2, odnosno 3 puta. Plaćanje doprinosa se vrši do 10-tog u mjesecu za protekli mjesec.			
Stopa doprinosa na primanja od druge samostalne djelatnosti i povremene nesamostalne djelatnosti: Ugovori o djelu, ugovori o autorskom djelu (honorari), naknada članovima nadzornih odbora, angažman naučnika, umjetnika, stručnjaka, novinara, sudskih vještaka, trgovačkih putnika, agenata, sportskih sudija, delegata i dr. koji ove djelatnosti obavljaju pored neke svoje osnovne djelatnosti ili samostalnog rada, kao i menadžerski ugovori			
Na teret obveznika (iz osnovice) 4% za osnovno zdravstveno osiguranje: • 10,2% od ukupno obračunatog iznosa plaća se u korist Zavoda ZO i reosiguranja FBIH • 89,8% od ukupno obračunatog iznosa plaća se u korist Zavoda ZO kantona Napomena: Osnovica je bruto ugovoreni iznos umanjen za priznate troškove (20% priznatih troškova kod ugovora o djelu i 30% priznatih troškova kod autorskih honorara). Oplaćanje doprinosa se vrši istovremeno sa isplatom ugovorene naknade		Na teret isplatioca (na osnovicu) 6% za PIO Napomena: Plaćanje doprinosa se vrši istovremeno sa isplatom ugovorene naknade.	

LIČNI ODBICI PREMA ČLANU 24. ZAKONA O POREZU NA DOHODAK

Lični odbitak	Faktor ličnog odbitka	Iznos ličnog odbitka	
		Mjesečno	Godišnje
Osnovni lični odbitak	1,00	300,00	3.600,00
Izdržavani bračni drug, odnosno uzdržavani partner u izvanbračnoj zajednici (zajednica u najmanje 3 god.)	0,50	150,00	1.800,00
Izdržavani bivši bračni drug, kojemu obveznik plaća alimentaciju	0,50	150,00	1.800,00
Izdržavano prvo dijete	0,50	150,00	1.800,00
Izdržavano drugo dijete	0,7	210,00	2.520,00
Izdržavano treće i svako sljedeće dijete	0,9	270,00	3.240,00
Izdržavanje djece iz prethodnog braka, za koje obveznik plaća alimentaciju	0,5; 0,7; 0,9	150,00 - 270,00	1.800,00 – 3.240,00
Ostali izdržavani članovi uže porodice koji sa obveznikom žive u zajedničkom domaćinstvu (smatraju se roditelji poreznog obveznika i roditelji njegovog bračnog druga, te preci i potomci u prvoj liniji)	0,3	90,00	1.080,00
Utvrđena lična invalidnost i utvrđena invalidnost svakog izdržavanog člana uže porodice	0,3	90,00	1.080,00

Napomena: Ne smatraju se izdržanim članovima uže porodice (roditelji poreskog obveznika i roditelji njegovog bračnog druga, preci i potomci u prvoj liniji), niti izdržavanom djecom i bračnim drugom osobe čija oporeziva primanja, primanja na koje se ne plaća porez i druga primanja koja se u smislu Zakona o porezu na dohodak ne smatraju dohotkom, prelaze iznos 300,00 KM, odnosno 3.600,00 KM godišnje u godini u kojoj se utvrđuje porez na dohodak.

NAJNIŽA PLAĆA ZA 2026. GODINU

“Službene novine F BiH”, broj 100/25 od 31.12.2025.

od 01. januara do 31. decembra 2026. godine utvrđuje se u neto iznosu **od 1.027,00 KM**

Bez obzira da li se radi o punom ili ne punom radnom vremenu ili radu kod dva ili više poslodavaca osnovica za obračun doprinosa ne može biti niža od najniže plaće.

Napomena: Kolektivnim ugovorom za djelatnosti tekstilne, kožarsko-prerađivačke, gumarske i industrije obuće u Federaciji BiH (Službene novine FBiH, br. 76/18) utvrđena je najniža satnica, prije oporezivanja, koja ne može biti manja od 2,48 KM. Kolektivni ugovor je zaključen 18.09.2018. godine, a stupio je na snagu 27.09.2018. godine

RAČUNI KANTONALNIH BUDŽETA U F BiH

Redni broj	KANTON	Naziv banke	Broj računa
1.	Unsko-sanski kanton	UniCredit Bank d.d.	338-000-22100058-77
2.	Posavski kanton	UniCredit Bank d.d.	338-000-22104571-21
3.	Tuzlanski kanton	NLB Tuzlanska banka d.d. Tuzla	132-100-02560000-80
4.	Zeničko-dobojski kanton	ASA Banka d.d. Sarajevo	134-010-00000016-72
5.	Bosansko-podrinjski kanton	NLB Tuzlanska banka d.d. Tuzla	132-731-04102931-54
6.	Srednjobosanski kanton	ASA Banka d.d.	134-113-0360000-194
7.	Hercegovačko-neretvanski kanton	UniCredit Bank d.d.	338-000-22000059-53
8.	Zapadnohercegovački kanton	UniCredit Bank d.d.	338-000-22000040-13
9.	Kanton Sarajevo	Bosna Bank International d.d.	141-196-53200084-75
10.	Kanton 10	Raiffeisen bank d.d. BiH	161-020-00335600-61